
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 6/2018 konaného dne 20. června 2018 

 Přítomni: 
1. Ježek Jan 5. Černý Radek 
2. Antonín Pavel 6. Kuželka Ivan 
3. Šajnar Erik 7. Dudíková Marie 
4. Hambálková Zuzana 8. Vrzal Miloslav 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Kettner Lukáš (předseda) 5. Preininger Tomáš 
2. Mazanec Jiří 6. Janoušková Marcela 
3. Faltus Zdeněk 7. Lodinová Miluše 
4. Procházka Jan (místopředseda) 8. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
 Hosté: 
1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 4. Zedníčková Jana (OS ČSK Jihlava) 
2. Talpa David (OZ) 5. Horáček Martin (OS ČSK Havlíčkův Brod) 
3. Vyletělová Magda (OS ČSK Třebíč)  
 Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Setkání s ČSK; 
4. Setkání s ČLeK; 
5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Z důvodu nepřítomnosti předsedy a místopředsedy komise se přítomní členové shodli, že zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) povede člen komise Erik Šajnar.  
Erik Šajnar přivítal všechny přítomné a hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Zdk není usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Erik Šajnar přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 7 hlasy schválen.  3. Setkání s ČSK 
Erik Šajnar přivítal zástupce OS České stomatologické komory. Jana Zedníčková informovala o: 
problematice nedostatku zubních lékařů v Kraji Vysočina nedostatku učitelů na vysokých školách na školách převažují zahraniční studenti, kteří následně nezůstávají v ČR 
přibývá poskytování nadstandardních služeb, čímž se prodlužuje čas strávený u zubaře stomatologové pracují s novými metodami, které prodlužují čas strávený u zubaře 
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jeden absolvent nenahradí jednoho lékaře Jan Ježek vznesl dotaz na zahraniční stomatology. Jana Zedníčková odpověděla, že 
stomatologická komora stanovila, že cizinci musí mít aprobační zkoušku a snížila počty opakování zkoušky. Martin Horáček doplnil, že u studentů stomatologie je více než polovina zahraničních studentů, kteří následně odchází zpět do své země, další část studentů se oboru nevěnují, další 
část odchází na mateřskou dovolenou a zbývající část zůstává v Praze. Tudíž celkové počty studentů jsou zavádějící a doktoři po škole nemají pracovní zázemí. Ivan Kuželka vznesl dotaz na 
převis studentů stomatologie. Vladimír Novotný odpověděl, že za poslední roky bylo odmítnuto 2500 studentů medicíny a to z důvodu nedostatku učitelů na školách. 
 Během jednání se dostavil člen komise Radek Černý, čímž se komise stala usnášeníschopná.  
Martin Horáček doplnil, že mladí stomatologové se nechávají zaměstnávat, nemají svoji praxi, nechtějí se vázat. Magda Vyletělová řekla, že za oblast Třebíčska je evidováno 101 stomatologů, 
z toho 72 pracujících, z toho 28 je více jak 60 let a šesti je více jak 70 let. Ivan Kuželka vznesl dotaz na službu zdravotního asistenta poskytovanou zdravotními pojišťovnami. Na následný postup, když má stomatolog plno a nové pacienty nenabírá. Jana Zedníčková odpověděla, že 
pacienti jsou odkázáni na zdravotní pojišťovny a ony mají povinnost najít volného stomatologa. Martin Horáček pohovořil o problematice registrace nového pacienta kvůli operačnímu výkonu. 
Dále doplnil, že prvotně pojišťovny musí stomatologům vytvořit dobré podmínky. Vladimír Novotný vznesl dotaz na rezidenční místa stomatologů. Jana Zedníčková odpověděla, že tato místa u stomatologů nejsou. Magda Vyletělová vznesla podnět, aby studentům kraj poskytoval dotace 
s následným závazkem. Jana Zedníčková pohovořila o problému s ošetřováním v celkové anestezii u dětí v Jihlavě. U handicapovaných dětí by tento zákrok měl být hrazen ze zdravotního 
pojištění. Erik Šajnar řekl, že problém je v omezené kapacitě anesteziologického personálu v nemocnicích. Tento podnět bude řešen s OZ.  

4. Setkání s ČLeK 
Na zasedání komise se žádný zástupce České lékárnické komory nedostavil.  5. Diskuze, různé 
Radek Černý vznesl dotaz na schválení strategického materiálu „Zdravotní plán Kraje Vysočina“ a 
zda plán bude schválen v tomto volebním období. Vladimír Novotný odpověděl, že aktualizace analytické části nebude problém, připraví se tři odbornosti. Do konce roku bude ve spolupráci s OZ 
zpracován materiál, jednalo by se o strategii, která bude navazovat na analytickou část. Ve strategii by bylo uvedeno doporučení, varianty řešení a následné možnosti. Budou zpracovány 
investiční a provozní plány. Vloni byly ukončeny rámcové smlouvy mezi nemocnicemi a zdravotními pojišťovnami. Všechny zdravotní pojišťovny prodloužily smlouvy, které platí do konce roku 2018. V současné době probíhají vyjednání s pojišťovnami kvůli novým rámcovým smlouvám. 
Radek Černý řekl, že je nutné politické rozhodnutí.  
Z jednání odešel člen komise Pavel Antonín.  Dále vznesl podnět na přijmutí usnesení Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, aby doporučila 
radě kraje v souladu s koaliční dohodou zpracovat a přijmout komplexní strategický dokument „Zdravotní plán Kraje Vysočina“ v tomto volebním období. Ivan Kuželka doplnil, že při sestavení 
dokumentu zasahuje plno dalších aspektů: pojišťovny, počty lékařů atd. Vladimír Novotný odpověděl, že probíhají jednání s pojišťovnami, nemocnicemi. Odbor zdravotnictví ve spolupráci s náměstkem pro oblast zdravotnictví bude pracovat na tom, aby byla 
vytvořena do konce roku 2018 strategie, bez stanoviska zdravotní komise, která následně bude předložena radě kraje k vyjádření. Radek Černý řekl, že byly zpracovány analýzy, materiál byl také 
předložen a následně stažen z jednání zastupitelstva kraje, následně byl pořádán seminář pro členy ZK atd.. Vladimír Novotný řekl, že má představu o strategii, ale neví se, zda bude soulad s koalicí. Je potřeba přihlížet k faktorům, které strategii mohou ovlivnit, a to: personální situace, 
demografický vývoj, přesčasy, nedostatek zdravotnického personálu atd.. Radek Černý doplnil, že dvě volební období byla vláda jednobarevná a tudíž strategie mohla být schválena. 
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Vladimír Novotný znova zopakoval, že náměstek pro oblast zdravotnictví v rámci spolupráce s odborem zdravotnictví bude pracovat na vytvoření strategie zdravotního plánu, která bude 
zpracována do konce roku 2018 a následně bude předložena radě kraje k vyjádření.  Zdravotní komise vzala na vědomí informace náměstka pro oblast zdravotnictví Vladimíra 
Novotného, že do konce roku 2018 bude vypracována varianta strategického plánu. Tento plán bude vytvořen náměstkem pro oblast zdravotnictví ve spolupráci s odborem 
zdravotnictví a následně předložen radě kraje k vyjádření.  
Vladimír Novotný dále pohovořil o problematice lůžek následné péče.   Z jednání odešel člen komise Jan Ježek. 
 Miloslav Vrzal vznesl žádost na statistická data Lékařské pohotovostní služby Nemocnice Jihlava. 
David Talpa odpověděl, že data budou poskytnuta.   Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 19. září 2018 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 6. Závěr 
Erik Šajnar, předsedající Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
  
  Erik Šajnar 
člen Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
   
 Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 22. června 2018. 


